
Zpráva pro 19. VH KO KHK ČUS 6. června 2019 na TJ Slavia Hradec Králové 

 

 

Zpráva o činnosti krajské rady KH KO ČUS 

Královéhradecká krajská organizace ČUS sdružuje k 31. 12. 2018  

 ve 490 TJ, SK - 63.415 členů, z toho 23.819 je mládež do 18 let. Údaje vycházejí 

z Informačního systému ČUS, kde je možné ve veřejné části nalézt další informace o 

tělovýchovných jednotách a sportovních klubech, včetně rozdělení v oddílech 

 samostatné statistiky mají i jednotlivé krajské sportovní svazy – v KH KO ČUS je 

vedeno 26 sportovních svazů 

 

 

v listopadu 2018 – jednání krajské rady se konalo v Náchodě – Na Vyhlídce, při příležitosti 

pracovního semináře krajské rady, předsedů a pracovníků okresních sdružení a krajské 

organizace ČUS 

 

krajská rada projednávala přípravu porady krajských sportovních svazů, vč. příspěvku na 

vyhodnocení sportovců pro sportovní svazy, aktuální situaci v dotačních programech MŠMT, 

KH KO ČUS se významně podílela na přípravě Konferenci sport a tělovýchova 

v Královéhradeckém kraji 

 

v březnu 2019 – krajská rada projednávala přípravu a zabezpečení Sportovce kraje, 

plánovanou poradu krajských svazů na konec května 2019, projednala přípravu smluv 

s krajskými svazy, plánovaný příspěvek KH KO ČUS na pořádání Sportovce roku v krajských 

sportovních svazech. V roce 2018 tuto podporu využilo 13 svazů, z Krajské organizace ČUS 

tak bylo zasláno do svazů cca 65 tis. Kč.  Příspěvek pro rok 2019 je i součástí předkládaného 

rozpočtu Krajské rady. Dále krajská rada projednávala nabídku Deníku (Vltava-Labe-Media) 

na celé zorganizování vyhlášení ankety Sportovec roku 

 

v květnu 2019 – jednání krajské rady se konalo v Pecce – při pracovním semináře krajské 

rady, předsedů a pracovníků okresních sdružení a krajské organizace ČUS, projednávala 

hospodaření KH KO ČUS za rok 2018 a rozpočet na rok 2019, Krajská rada projednávala 

přípravu materiálů na Valnou hromadu Královéhradecké KO ČUS, informaci o finančních 

prostředcích Královéhradeckého kraje. Projednala informaci o podepsání Memoranda o 

spolupráci mezi Královéhradeckým krajem a Všesportovním kolegiem, a přípravě Valné 

hromady České unie sportu v Nymburce. Krajská rada zvolila paní Hanu Kopeckou za 

místopředsedkyni KH KO ČUS  

 

Na každé své schůzi krajská rada projednávala pravidelnou zprávu o hospodaření 

královéhradecké krajské organizace. Součástí příjmů jsou smlouvy o součinnosti a s tím 

spojené vedení účetnictví krajským sdruženým svazům.  

Kontrolu účetnictví na Královéhradecké krajské organizace ČUS provedla Revizní komise 

KH KO – Zpráva revizní komise bude samostatným bodem programu dnešní valné hromady. 

 

Součástí činnosti KH KO ČUS je i pořádání porad krajských sportovních svazů, které se 

uskutečnily v prosinci 2018 a v květnu 2019.  

Tato jednání se pravidelně konají na podzim a na jaře. Na poradách jsou zástupci sportovních 

svazů informování o činnosti KO ČUS, o hospodaření a servisních službách, které mohou 

sportovní svazy využívat.  Je podána informace o dotacích a grantech z KHK, vč. uspořádání 

seminářů k dotačním programům v jednotlivých okresech. Dále informace o přípravě Letní 

ODM v Libereckém kraji, a aktuální informace z ČUS, i z KO, hlavně o hospodaření a 

rozpočtu, vč. příprav smluv o součinnosti. Dále informace o Sportovci roku 

Královéhradeckého kraje, a o přípravě Valné hromady KH KO ČUS. 



Krajská organizace ČUS spolupracuje se sportovními svazy a s KÚ v rámci dotační politiky 

při podávání dotačních žádostí a následného vyúčtování jednotlivých projektů – týká se 

hlavně sportovních svazů bez právní subjektivity. 

Na posledním jednání sportovních svazů dne 23. 5. 2019 bylo rozhodnuto, že se zástupci 

budou scházet pouze 1 x ročně, a to na podzim. 

 

Celoročně mají především krajské sportovní svazy možnost využívat na Krajské organizaci 

ČUS zasedací místnost, která je vybavená PC, kopírkou, dataprojektorem, scannerem, a wifi 

připojením. 

 

 

 

 

 

 

 

Minulá VH nám uložila : 

 

1. trvale se snažit o snížení nákladů na činnost pracoviště KO  

čerpání finančních prostředků je ovlivněno čerpáním dotací z Králové-hradeckého kraje a 

MŠMT prostřednictvím ČUS 

 

    2. v návaznosti na schválené hospodaření založit Výkazy do  Veřejného rejstříku  
úkol byl splněn, výkazy byly založeny do sbírky listin ve veřejném rejstříku, tak, jak ukládá 

zákon o účetnictví 

 

    3. Projednat připomínky vznesené na VH KH KO ČUS  

Krajská rada projednala dotazy a připomínky, které zazněly na poslední valné hromadě v roce 

2018. 

Připomenu připomínku pana Pekaře, zda by se Valná hromada KH KO ČUS nemohla konat 

jednou za 2 roky – Valná hromada Krajské organizace je Stanovami České unie sportu 

stanovena na každý rok. 

Na poradě krajských zástupců bude zjištěn zájem ostatních krajských organizací o tuto 

změnu. A to i vzhledem k tomu, že by byla nutná změna Stanov České unie sportu, nejen 

v části konání valné hromady, ale také při schvalování hospodaření a rozpočtu. 

 

 

Minulá VH doporučila VV ČUS trvale usiloval o zřízení samostatného státního orgánu pro 

sport. 

Jak všichni víme, vzniká Národní agentura pro sport při MŠMT.  

Formou předložení poslaneckého návrhu novely zákona o podpoře sportu se otevřela cesta ke 

vzniku této samostatné instituce pro sport.  

Novela byla schválena Poslaneckou sněmovnou, následně nebyla přijata Senátem a vrací se 

znovu do Poslanecké sněmovny. 

 

Rád bych se ještě zastavil u některých problémů celého sportovního prostředí: 

 

- nacházíme se v nelehkém prostředí pro sport  

 

 

 

 

 

 

Nástup GDPR – Zákon o ochraně osobních údajů  



Pozitivní je, že se sešli zástupci Úřadu pro ochranu osobních údajů se zástupci ČUS, jako 

největší sportovní organizace v ČR, za účelem sjednocení nejasných výkladů v rámci agendy 

ochrany osobních údajů a zjednodušení problematiky pro spolky ve sportovním prostředí ČR. 

Výsledkem jednání je dosažení shody mezi ČUS a ÚOOÚ, na jejímž základě došlo k úpravě 

některých vzorových dokumentů. 

Pro spolky, které provozují pouze sportovní činnost a nezpracovávají žádné osobní údaje pro 

marketingové účely, nově postačí pouze využití vzorového formuláře „Informace o 

zpracování osobních údajů“, který je pouze nezbytné uveřejnit vhodným způsobem (webové 

stránky, spolu s přihláškou, nástěnka v sídle spolku).  

 

 

- Rok 2018 byl vzhledem k turbulentní situaci na MŠMR z hlediska financování velice složitý 

Programu MŮJ KLUB – Organizace sportu v TJ, SK. Dotace z tohoto programu byly 

vypláceny přímo sportovním klubům a jednotám a to v přímé závislosti na počtu dětí v 

jednotě či oddíle. Prostředky z něho jsou určeny na podporu sportovních aktivit dětí a 

mládeže. 

 

Přetrvává komplikace v rozvoji klubů a jednot, spojená se zrušením Programu IV určeného na 

provoz a údržbu hřišť a sportovních zařízení.  

Jedná se o příspěvky na úhradu provozních nákladů venkovních i krytých hřišť, šaten a 

zázemí sportovišť ve vlastnictví klubů a jednot, často však i velkých sportovních komplexů, 

včetně sportovních hal a stadionů. Možnost použití prostředků získaných z programu MŮJ 

KLUB tuto situaci neřeší. Výše dotace závisí na počtu mládeže v tělovýchovné jednotě nebo 

sportovním klubu, nezohledňuje rozsah majetku, který je potřeba provozovat a udržovat. 

 

Přestože MŠMT vypsalo dotační program s ukončením žádostí v říjnu 2018,  problém nastal u 

kontrol žádostí, která ještě nebyla dokončena. Včera byla zveřejněna teprve 2. vlna 

vyplacených dotací. Celkem bylo podáno 5 951 žádostí, z Královéhradeckého kraje to bylo 

335 žádostí. 

 

 

 

 

 

MŠMT v současné době stále inovuje systém stávajícího programového dotačního 

financování Novinkou je povinnost registrace v Rejstříku sportovních organizací, sportovců, 

trenérů a sportovních zařízení MŠMT. Tohoto úkolu se chopila ČUS a provedla registraci 

všech našich TJ/SK a vložila za nás do rejstříku MŠMT naší členskou základnu včetně trenérů 

z evidence ČUS. 

 

Financování sportu by mělo být výrazněji řešeno v obcích, ale i v rozpočtech Krajů. Ale i 

když se výbor pro sport a volnočasové aktivity (ve kterém má ČUS poměrně dobré 

zastoupení) snaží o navýšení financí pro sport, zatím se nepodařilo rozpočet výrazněji navýšit. 

Potvrzuje to i tabulka, která ukazuje Pořadí krajů co do financování sportu, kde 

Královéhradecký kraj zaujímá poslední příčku. 

Otázku financování sportu dokládá i tabulka: 

 

 



 
 

 

Ale snad se začíná blýskat na lepší časy, protože iniciativou členů ČUS se podařilo uskutečnit 

2. Konferenci pro sport a tělovýchovu. Poděkování patří Všesportovnímu kolegiu 

Královéhradeckého kraje za zajištění celé konference. 

 

Na základě usnesení a závěrů této konference bylo podepsáno Memorandum o spolupráci. 

 

 

Na závěr ještě několik pozitivních informací z prostředí ČUS: 

 

Velmi úspěšný byl projekt ČUS Sportuj s námi 

Projekt v roce 2018 úspěšně navázal na předešlé ročníky, zájem pořadatelů i z řad svazů, 

tělovýchovných jednot a sportovních klubů o zařazení byl a zůstává vysoký. 

Projektu se zúčastnilo 507 sportovních akcí po celé České republice. 

Téměř v 60 sportovních odvětví se do nich zapojilo 208 tisíc aktivních sportovců.   

V roce 2019 v rámci projektu tohoto „ČUS Sportuj s námi“ byl schválen seznam akcí, který 

zahrnuje 363 zařazených akcí.  

 

Dalším projektem jsou Sportovní hry seniorů, kde narůstá zájem veřejnosti o tyto akce. 

 

Česká unie sportu je také partnerem kampaně Ukliďme Česko; podporuje akci organizovanou 

Deníkem – Česko zpívá koledy, 

 



V souvislosti s loňským stým výročím české státnosti i českého sportu iniciovala Česká unie 

sportu významný počin – vznik výpravné a obsahově rozsáhlé knihy s názvem „100 let 

českého sportu 1918–2018“.  

 

 

 

Děkuji za pozornost ! 

 

 

 


